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Protokoll fra Forskningslederforum (FLF)   
Dato: torsdag 20. oktober 2011  
 
Til stede:  
Forskningsledere: Ingrid Melle, Dag Kvale, Karin Lødrup Carlsen, Theis Tønnessen, Per Morten Sandset, Ulf 
Kongsgaard, Inger Nina Farstad(KDI), Ulrik F.Malt(KKN). Fra Campus Ahus: Torbjørn Omland, Hilde Lurås, Tom 
Øresland. Øvrige: Ivar P. Gladhaug, Drude M. Fugelseth, Jorun Ur, Lillian Kramer-Johansen, Wenche Reed, 
Marianne Midthus Østby (referent).  
 
Inviterte: Pål Backe, Tore Back-Gansmo 
 
Forfall:Edvard Hauff, Lars Engebretsen, Stein Kvaløy, Leif Gjerstad, Guttorm Haraldsen, Unn-Hilde Grasmo-
Wendler, Erlend B. Smeland, Kari Kværner, Geir Gogstad 
 
 
Sak Sentrale diskusjonspunkter Konklusjon/ 

oppfølging 
Ansvarlig/ 
frist 

UIO-SAKER OG FELLESSAKER 
59/2011 
Ansvarlig:  
EBS/IPG 
 

Godkjenning av 
referat fra forrige 
møte 
 

 
Forskningsledere bes å melde inn 
stedfortreder i FLF. 

 
Godkjent 

 
 

60/2011 
Ansvarlig:  
EBS/TO 
 

Helseregistre og 
kvalitetsregistre – 
status og 
strategiske 
utfordringer i Oslo 
universitetssykehus 
v/ Wenche Reed 
 

 
Det henvises til Handlingsplan 2001-
2012. Det vises også til Reeds 
presentasjon som gir en innføring i ulike 
registerbegreper og nasjonale 
ordninger/ organisasjonsmodeller for 
registre. 
 
Helseregistre og kvalitetsregistre: 

• Klinisk register har som 
observasjonsenhet pasienter som 
gjennomgår et 
behandlingsforløp, som regel 
avgrenset til en sykdom eller 
type behandling 

 
Det skilles mellom: 

• Interne kvalitetsregistre  
 

• Forskningsregistre-/databaser  
 

• Nasjonale- og ikke nasjonale 
medisinske kvalitetsregistre 

 
Stortinget har vedtatt en ny 
registermodell, som består av et 
basisregister og kvalitetsregistre 
innenfor et område.  Det første 
basisregisteret som er vedtatt (mars 
2010) er hjerte-karregister.  
 

 
 
 
Powepoint-
presentasjonen 
blir sendt ut i 
etterkant av 
møtet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Wenche 
Reed 
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Etablering av kvalitetsregistre er et 
særskilt prioritert område i OUS’ 
handlingplan for forskning. Som et ledd 
i bes forskningsledere utpeke en 
registerkoordinator i hver klinikk/evt. 
avdeling som vil være en kontaktperson 
opp mot Stab FIU som har et overordnet 
ansvar for registerstøtte.   
Hensiktsmessig løsning følges opp i 
neste møte.  
 

 
 
 
Det utarbeides en 
konkret bestilling 
til neste møte. 
 
 
 

 
 
 
Wenche 
Reed 
 
 
 

61/2011 
Ansvarlig:  
IPG/EBS 
 

Vitenskapelige 
kjernefasiliteter –
presentasjon av 
PET v/ Tore Back-
Gansmo, Avdeling 
for radiologi og 
nukleærmedisin 
 

 
Det ble holdt en presentasjon om PET-
MR. 
 
Tore Back-Gansmo er kontaktperson for 
PET-MR. Back-Gansmo ønsker økt 
fokus på forskning og vil gjerne bidra til 
dette. Forskningslederne oppfordres til 
å ta kontakt ved behov.  

  

62/2011 
Ansvarlig:  
TO 
 

NIFU STEP-
ordningen: 
Klassifisering av 
vitenskapelige 
tidsskrift og 
beregning av 
publikasjonspoeng 

 
Torbjørn Omland holdt en presentasjon 
om klassifisering av vitenskapelige 
tidsskrift og beregning av 
publikasjonspoeng. 

F.o.m. 2011 går vi over til et system kalt 
Cristin. Cristin(Current Research 
Information System in Norway) er et 
felles system for registrering og 
rapportering av forskningsaktiviteter for 
institusjoner i helsesektoren, 
instituttsektoren og UH-sektoren. Alle 
de tre sektorene skal rapportere 2011-
data via Cristin. 

For rapporteringsåret 2011 vil det også 
bli en ny beregningsmåte for 
publikasjonspoeng. Dette innebærer at 
man heretter vil se på antall forfattere, 
og ikke institusjon, når 
publikasjonspoeng skal fordeles. 
Publikasjonene i 2011 fordeles altså på 
antall forfattere – deretter fordelt på 
antall tilhørigheter(institusjoner). Dette 
gir større uttelling for publikasjoner 
med mange forfattere fra samme 
institusjon. 
 
En del tidsskrifterer er ikke registrert 
som tellende til tross for at de kanskje 
burde være det. Tidsskrifter som ikke er 
registrert som tellende kan meldes inn. 
Rutiner for innmelding finnes på NSDs 
hjemmesider.  
 
Det vil trolig bli en harmonisering ift at 
helse til nå ikke har blitt kreditert for 
kapitler i bøker.  
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FLF ønsker å få tilsendt en liste over 
kontaktpersoner på de enkelte 
fagutvalgene. 
 
 
FLF ønsker mer informasjon om 
sentrale innmeldingskanaler.  
 
 
FLF ønsker at det lages rutiner for 
innmelding. 
 
 

 
 
 
 
Torbjørn Omland 
 
 
Torbjørn Omland 

63/2011 
Ansvarlig:  
IPG 
 
 

Orienteringssaker 
UiO: 
 
 
 

Fordeling av 
universitetsstipendiater og 
post.doc  
 
Klinmed fordeler i gjennomsnitt 10 
universitetsstipendier og 3-4 post.doc 
stillinger hvert år. Instituttet ønsker en 
ny rutine for fordeling av disse fordi: 

• den eksisterende ordningen 
kostbar 

• instituttet ønsker at fordelingen 
skal kunne brukes mer 
strategisk.  

 
Det innføres derfor ny rutine for 
fordeling av disse stillingene. 
Instituttrådet har gitt sin tilslutning til 
ny rutine.  
  
Den nye rutinen innebærer at 
forskningsleder ved den enkelte klinikk 
foreslår prosjekterr til 
universitetsstipendiat- og post.doc-
stillinger. Instituttleder vil deretter 
prioritere mellom de ulike forslagene og 
legge sin innstilling frem for FLF for 
innspill. Deretter vil saken bli behandlet 
i Instituttråd før instituttleder endelig 
vedtar årets tildeling.  
 
Normalt skal forskningsleder gi sine 
forslag innen 15. desember og 
Instituttråd behandle saken i sitt 
februar-møte. For 2012 vil det bli 
avvikende tidsfrister siden prosessen 
ikke settes i gang før nå. 
 
Det vil komme mer informasjon om 
dette på e-post. 
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UiO-kontoer 
Pr. nå har Klinmed like mange UiO-
kontoer blant ikke- UiO ansatte som 
UiO- ansatte. Dette er kostbart og 
genererer veldig mye arbeid. Det er 
viktig at forskningslederne viser lojalitet 
til de regler og retningslinjer som finnes. 
 
Det finnes et tilsvarende sykehustilbud, 
forskernett (men erstatter ikke UiO-
tilknytningen). Wenche Reed sjekker 
status mht utrulling av Forskernett. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Wenche Reed 

 

Professorater på sykehus som ikke 
er universitetssykehus 
 
Instituttet har hatt et stort påtrykk mht å 
iverksette professorater på sykehus som 
ikke er universitetssykehus. Utfordring 
mht hvordan dette skal utlyses og 
hvordan det skal inkluderes i Klinmed-
strukturen. Det er usikkert om disse 
professoratene kan legges til dagens 
klinikkstruktur/ forskningsledere. 
 
Fakultetet har bestemt at man i en 
overgangsfase på tre år skal utlyse 
disse stillingene internt og at de ikke 
skal innlemmes i dagens klinikker/under 
forskningsleder. Trolig vil det bli en egen 
klinikk for alle disse professoratene.  
 
Første professorat på Tønsberg 
sykehus vil bli lyst ut snart. 
 

  

OUS-SAKER 
64/2011 
Ansvarlig:  
LKJ 
 

Midlertidige 
forskerstillinger og 
støttepersonell – 
gjennomgang i 
klinikkene av 
individuelle 
rettigheter mht 4-
årsregelen 
(oppfølging av sak 
56/2011) v/Truls 
Gamnes (HR-stab) 
og Lillian Kramer-
Johansen 

 
Ca 100 ansatte som var berørt ved OUS, 
viste en kartlegging for et år siden. Om 
lag 70 av disse på KDI og KKT.  
 
Det er behov for en opprydding for å 
bringe praksis i samsvar med 
arbeidsmiljøloven. Mer enn 4 års 
sammenhengende tjeneste i OUS gir 
krav på fast tilsetting.  
 
Klinikkene går nå i gang med dette med 
individuell kartlegging og vurdering 
med bistand fra sine juridiske team. 
Dette gjennomføres i forbindelse med 
innplasseringene i klinikkene og 
forventes ferdigstilt innen utløpet av 
2011. 
 
UiO reguleres for øvrig av 
tjenestemannsloven med tilhørende 
forskrifter. Dette regelsettet gir større 
adgang til midlertidige ansettelser for 
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denne type stillinger.  
 
For mange stillinger er det usikkerhet 
mht videre finansiering, og stillingen 
kan dermed falle bort. Det er da viktig at 
dette vurderes ifbm. innplasseringene. 
Omstillingssenteret kobles inn der man 
må lete etter ”annet passende arbeid” 
innenfor virksomheten dersom dette 
kan finnes ihht arbeidsmiljøloven. 
Evt avvikling av arbeidsforholdet, må 
følge korrekt prosedyre. 
 
Konklusjon: 
Det er ønskelig med tett involvering fra 
forskningslederne i denne prosessen.  
 
Vedlegg: ppt-presentasjon 
 

65/2011 
Ansvarlig:  
EBS  
 

Orienteringssaker 
OUS 
 

Vedtak om revisjon av 
internkontrollsystem forskning  
 
Internkontrollsystemet er revidert, jf 
høring og vedtak. Relevante 
dokumenter er lagt ut i eHåndbok 
(oppdatert) og på forskningsweb til Oslo 
universitetssykehus. 
 
Avdelingsleder vil normalt ha delegert 
ansvar, dersom ikke annet er bestemt 
av klinikkleder. Ved spesielle behov vil 
forskningsstøtte være behjelpelig med å 
finne andre løsninger. 
 
Ønske om å se nærmere på bruk av 
databasen Forpro i et senere møte. 
 

  

Forskning eHåndbok – demo av hvor 
prosedyrer og retningslinjer ligger på 
nett  
 
Viktig å merke seg: 

• må bruke sykehusnett 
• link til eHåndbok i menyen på 

forsiden av virksomhetsportalen. 
• i ehåndbok ligger link til forskning 

på forsiden. Alle prosedyrer 
ligger her. Retningslinjen for 
tilsetting i kombinerte stillinger 
ligger i eHåndboken under 
Personal, med inngang fra 
samme forside.   
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Vedtak om endret organisering av 
forskningsstøttefunksjoner 
 
Ledermøtet har vedtatt overføring av 
følende forskningsstøttefunksjoner fra 
Stab forskning, innovasjon og utdanning 
til Oslo sykehusservice: 
• Seksjon for forskningsadm., inkl. 

Enhet for klinisk forskningsstøtte 
• Seksjon for biobank og registerstøtte 
• Enhet for biostatistikk og 

epidemiologi, inkl. fagmiljø for 
helseøkonomi og 
helsetjenesteforskning 

• Medisinsk bibliotek 
 
Stab FIU blir reorganisert til en mindre 
enhet med tydeligere strategisk og 
koordinerende ansvar for forskning, 
innovasjon og utdanning.  
 

  

Eventuelt  Dekningsbidrag (sak innmeldt av 
Ingrid Melle): 
Det er meldt inn ønske om å gjennomgå 
og diskutere prinsipper mht 
dekningsbidrag på neste møte i FLF.  
 
Budsjettprosess i klinikkene: 
Stab FIU ønsker fortløpende innspill fra 
forskningslederne mht prosessen i 
klinikk og i hvilken grad man greier å 
skjerme forskning. Følges ved behov 
også opp i senere møter. 
 
Administrative koordinatorer(sak 
innmeldt av Karin L. Carlsen): 
Ønske om at denne funksjonen tas opp 
som tema på neste møte i FLF. 

  

 


